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Vážení, vážené... oné,
My, anonymní obyvatelia Medzibrodu, 

menovite Jožo, Karol a Fero protestujeme! 
A protestujeme rázne, bez servítok - za to 
však s pivom na hube. A neprotestujeme 
len tak, pre nič - za nič, protestujeme proti 
všetkému. Sme totiž protestanti od kosti, aj 
keď katolíci. Protestujeme proti fontáne, 
na ktorú obec zbytočne vyhodila eurá a 
kedysi aj koruny a zároveň protestujeme 
proti tomu, aby naše námestie bolo také 
neupravené... 

„Pivo? Pivo! Pivo!“
Protestujeme proti tomu, aby naše ulice 

boli rozkopané kvôli hlúpej kanalizácii. 
Večer o desiatej máme dosť problémov 
prejsť rovnou ulicou, nie to ešte vyhýbať 
sa kanálom. Zároveň protestujeme proti 
tomu, aby sme museli močiť na záhradu, 
lebo naše žumpy sú neustále plné, uznajte, 
že je to vrcholne negustiózne. Ako sa máme  
potom pozrieť do očí chudákovi Gustovi...

„Pivo? Pivo! Pivo!“
Taktiež protestujeme proti tomu, aby 

sa naše deti opíjali bez nášho dozoru na 
diskotékach. Čo si myslíte, že nemáme 
doma dosť priestoru? Máme dosť priestoru 
aj všetkých podporných prostriedkov. Dis-
kotéky treba zrušiť, chceme aby naše deti 
pili pod spôsobom  a doma. 

„Pivo? Pivo! Pivo!“
Najviac zo všetkého však protestujeme 

proti tomu, že sa u nás nič nedeje. Nie je tu 
žiadna sranda, nie je kde vyraziť! Starajte 
sa trochu o náš sporo... spojo... spoločen-
ský život... 

„Pivo!“ Sme predsa plnohodnotní 
občania! Musíte si nás hýčkať, chodiť k 
nám domov vysávať, kým my budeme nasá-
vať. Obecný úrad je tu predsa nato, aby 
za nás všetko urobil... Tak sa prosíme vás 
spamätajte a myslite na nás, my budeme 
tiež myslieť... na nás... zajtra ráno... lebo 
ráno je múdrejšie večera... 
A nám tak strašne záleží na našej... dedin-
ke v údolí...„srdce ma zabolí, keď na teba 
spomínam... Haťapaťa“

-tompo-

Úvodník
Milí čitatelia Rakárika,

aj Vy ste v poslednej dobe nadobudli pocit, 
že naše obecné noviny sú už tak trochu málo 
„o nás“ obyvateľoch Medzibrodu? Ak áno, 
snáď i Vás poteší nasledovná silno nepra-
videlná rubrika. No aby fungovala tak, ako 
má, budeme potrebovať i Vašu pomoc. Iste 
pochopíte, že my z RRR nemôžme byť všade 
a tak nás o Vás budete musieť poinformovať 
Vy sami.

*Od nás o nás* Od nás o nás*

A o čom vlastne 
táto rubrika je? 
Nuž iste si všetci 
spomeniete (a mno-
hí ani nemusia ísť 
v pamäti ďaleko 
do minulosti) na 
spoločné susedské 
a priateľské grilo-
vačky, guláše, ope-
kačky, či obyčajné 
posedenia. Že sú to 
tie najlepšie podu-
jatia? Máte pravdu! 
Takže netrpezlivo 
čakáme na Vaše 

zábery z vydarených podujatí. Priniesť ich 
môžete do odkazovej stránky alebo ich pošlite 
na našu e-mailovú adresu rakarik@atlas.sk

Ako inšpiráciu uvádzam fotografi u z jed-
nej vydarenej „gulášparty“, ktorá sa kona-
la nielen na počesť osláv Dňa víťazstva nad 
fašizmom, ale aj na oslavu krásneho voľného 
dňa, či na privítanie nových susedov (zámie-
nka sa vždy nájde). Myslím, že fotka hovorí 
za všetko :-)

-sisa-

2. ročník Detských rybárskych pretekov

Viac v článku na strane 11
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– môžu si spokojne povedať žiačky ZŠ Brus-
no, pre ktoré sa na krátky čas stal nezvyčajnou 
záľubou malý futbal. Medzi nimi aj tri devia-
tačky z Medzibrodu - Peťa Zázrivcová, Zuzka 
Fekiačová a Aďa Ďuriančíková. Pod vedením 
p. uč. Pikulu sa dňa 7. 4. zúčastnili okresného 
kola na ihrisku Katolíckeho gymnázia Štefa-
na Moyzesa v Banskej Bystrici. Tu nenašli zo 
siedmich dievčenských družstiev silnejšieho 
súpera a ľahko postúpili do krajského kola. 
Toto sa konalo v Žiari nad Hronom 5. 5. 2009 
za účasti škôl Brezno, Radvaň Banská Bys-
trica, Detva, Lučenec, Horná Ždaňa a samo-
zrejme Brusno. Vo fi nále zdolali Lučenec 5:3 
a týmto víťazstvom sa stali majstrom kraja a 
získali právo reprezentovať banskobystrický 
kraj na Majstrovstvách Slovenska v malom 
futbale dievčat, ktoré sa konali 11. a 12. júna 
v Skalici. Plný autobus spolužiakov v Skalici 
fandil a povzbudzoval dievčatá, ale ani toto 
nestačilo na postup do semifi nále a po remíze 
2:2 s Prešovom si „vykopali“ 5. miesto. A tak 
to, po čom nejeden chlapec či chlap tajne sníva, 
(hrať najvyššiu súťaž) sa pre tieto baby stalo 
realitou, k čomu im aj my gratulujeme.

-ks-  

Keď sa darí, tak sa darí 

Brusnianska škola má za sebou úspeš-
ný druhý ročník súťaže MUSICSTAR – o 
najlepšieho detského speváka Brusna. Už 
od februára prebiehali triedne kolá a naj-
lepší postúpili do školského kola. Tajným 
hlasovaním boli vybratí fi nalisti. Dvojme-
sačné prípravy vyvrcholili 22. 4. 2009 
v Kultúrnom dome v Brusne. Zábavou sršia-
ci moderátor súťaže Jožo Pročko privítal na 

Z MUSICSTAR sa vrátili bronzové speváčky
pódiu 13 detských spevákov, hostí a poro-
tu v zložení Julo Viršík – predseda poroty, 
Juraj Fáber, Viera Krakovská a Mgr. Ale-
xander Šabo. 

Na dojmy z tejto súťaže sme sa opýtali Jú-
lie Melicherovej zo 6.B a Dominiky Adamo-
vičovej z 9.B, ktoré obsadili spoločné tretie 
miesto. 

J. Melicherová: „Na súťaži som spieva-
la pieseň od Márie Čírovej - Búrka. Sedela 
mi k hlasu. S kapelou som sa pripravovala 
asi týždeň, ale aj tak som sa bála, že výš-
ky zaspievam falošne. Musicstar bola tento 
rok lepšia ako minulý rok a s tretím miestom 
som veľmi spokojná. Prekvapilo a potešilo 
ma, keď mi porotca Julo Viršík povedal, že 
sa na Máriu Čírovú podobám ako mlad-
šia sestra, tiež aj hlasom. Potešila ma aj 
pochvala od p. riaditeľa.“ 

D. Adamovičová: „Netušila som, že v 
mojich 15. rokoch si budem môcť zaspievať 
so živou kapelou Yamaha Band. Finále bolo 
úžasné, spievala som pesničku Vráť mi tie 
hviezdy od Beaty Dubasovej. Celé poduja-
tie sa nieslo v dobrej atmosfére, ktorú tvoril 
moderátor Jožo Pročko. Porotcovia hodno-
tili naše spevácke výkony pozitívne. Získala 

som tretie miesto, s čím som nad mieru spo-
kojná. Tomuto podujatiu nie je čo vytknúť, 
bol to úžasný nápad a ja mám zážitok, na 
ktorý nikdy nezabudnem.“ 

Podľa školského časopisu ZŠ Brusno 
spracovala -ks-

Peťa, Zuzka, Aďa

Dominika

Julka
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Volebný okrsok č. 001
Celkový počet osôb zapísaných vo volebnom okrsku    1110
Počet voličov, ktorým boli vydané obálky     289
Počet odovzdaných obálok       289
Počet neplatných hlasov       10
Počet platných hlasov       279
Počet platných hlasov  odovzdaných pre každú politickú stranu, politické hnutie alebo koalíciu:

Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko    29
Sloboda a Solidarita       13
SMER – sociálna demokracia       122
Strana zelených        5
Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana   42
Demokratická strana       -
MISIA 21 – Hnutie kresťanskej solidarity     -
Agrárna strana vidieka       1
Konzervatívni demokrati Slovenska – Občianska konzervatívna strana  4
Strana maďarskej koalície – Magyar koalíció Pártja    -
Komunistická strana Slovenska      1
Rómska iniciatíva Slovenska    -  vzatie späť kandidátnej listiny
Slovenská národná strana       16
LIGA, občiansko-liberálna strana      -
Strana demokratickej ľavice       1
Slobodné Fórum        4
Kresťanskodemokratické hnutie      41
Percentuálny podiel účasti v našej obci       25%

Výsledky volieb do Európskeho parlamentu

Už dlhšiu dobu sa budím pred svitaním. 
Displej mobilného telefónu ukazuje rovných 
päť. Zore sa pomaly začínajú červenať. Prvým 
slnečným lúčom, ktoré sa usilujú prekonať 
horizont, to ešte chvíľu potrvá. Je dekanské 
voľno, ideálny deň na preteky so slnkom a pre-
vetranie hlavy. Myšlienky z knihy Fedora Gála 
Krátka dlhá cesta (Nemo, Praha 2008) sa mi 
v nej usadili akosi hlboko. Spočiatku som váhal, 
veď kníh o represiách voči židom som prečítal 
veľa, keď som robil odbornú prácu z histórie. 
Antisemitizmus na Slovensku, tak presne sa to 
volalo. Odolať myšlienkam anjelsky bielovla-
sého dobráka z bývalej VPN som nedokázal.

Fedor Gál svojho otca nikdy nevidel. „Tak 
Gál si dal ten väzenský kabátik cez hlavu, na 
oči, aby to nevidel, a on (esesák) mu ho strhol a 
takto, tým čiernym samopalom, ho strelil pres-
ne do čela,“ objasňuje v útlej knihe s elegant-
ným čiernym obalom súputník Fedorovho otca 
praktiky pri pohode smrti. „Keby sa naskytla 
príležitosť, pošlú mňa, moje deti a ich deti na 
smrť znovu,“ smutne konštatuje v úvode diela 
spolutvorca novodobej slovenskej demokracie.

Kniha Krátka dlhá cesta je časťou rovno-

menného triptychu, ktorý má aj internetovú 
multimediálnu a fi lmovú podobu. Písané slovo 
Fedora Gála zachytáva jeho cestu v otcových 
šľapajach. Autor sa snaží spoznať, pochopiť a 
vyrovnať sa s minulosťou svojej rodiny. Čita-
teľovi predkladá historické fakty, sporadicky 
ich komentuje a nezabúda ani na aktuálne 
prejavy xenofóbie, šovinizmu a iných, ako sám 
píše, deviácií. Dielo je výpoveďou nielen žida, 
Slováka, bývalého disidenta, lež najmä človeka. 
Gálov humanizmus nie je povrchný a nasilu 
nemoralizuje. S niektorými jeho názormi čita-
teľ nemusí súhlasiť, ale nemôže poprieť, že 
hodnoty prezentované v knihe neboli otesto-
vané v reálnom živote.

To, že na dôležité pravdy prichádza Gál 
počas jesene vlastného života nie je negatívne, 
ale vierohodné. Nezostáva pri kritike zvlčilosti 
nacizmu, jeho obetí a okolo stojacich. Dokáže 
sa od nej odraziť a cez katarziu v knihe zachy-
tiť hĺbku vlastnej životnej múdrosti. Azda naj-
väčším negatívom knihy je, že ešte nevyšla 
v slovenčine. Kritizovať však za to autora by 
bolo hnusne antisemitské. 

Slnko, môj nerovnocenný súper, ma predbeh-

lo. Dovoľuje si vykuknúť spoza vzdialených 
kopcov, keď som ešte len na úpätí kopca tý-
čiaceho sa nad mestom s ružou v erbe. Fotoa-
parátom v mobile som so srdom v srdci zazna-
menal svoju prehru. V nádeji prílevu energie 
a pozitívnejších emócií som zhltol poslednú 
krovku. Najprudšie stúpanie mám ešte pred 
sebou. Turistický chodník bez odpadkov zane-
cháva vo mne silný dojem.

Raňajky na Prednom Čebrati (945 m n. m.), 
to nie je romantika. Pocit chladu v prepote-
nom tričku neodoženie ani teplo mätového 
čaju zalievajúceho múčnik zaseknutý kdesi 
v krku. Kochám sa krásnym výhľadom na údo-
lie Liptova jemne pretŕčajúce spopod hmly. 
Vandrácku idylku preruší pohľad na svastiku 
špatiacu jedno z najvyššie položených brál na 
Čebrati. Smutný symbol nacistických zversti-
ev mi mrazivým dotykom pohladí dušu. Prá-
ve som doputoval k presvedčeniu, že ďalším 
nečítaním proti extrémizmu zameranej lite-
ratúry by som mohol prísť o veľa. 

Ján Debnár
Kniha Fedora Gála je dostupná v miestnej knižnici.

Dôležité pravdy Fedora Gála
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Čo robiť keď zaznie siréna (mimo doby preskúšania)?

Zavrieť okná a dvere
• ak sa nachádzate  v domácnosti -  zhromaždite celú rodinu a byt 

neopúšťajte;
• nesnažte sa vyzdvihnúť deti zo škôl a predškolských zariadení, 

bude o ne postarané;
• presvedčte sa, či vo vašej blízkosti nie sú ohrození starí ľudia, chorí, 

neschopní pohybu - pomôžte im; 
• postarajte sa o deti bez dozoru;
• uhaste otvorený oheň a iné spaľovacie zariadenia;
• postarajte sa o domáce a hospodárske zvieratá;
• čakajte doma na ďalšie pokyny.

Ukryť sa
• pri pobyte mimo budovu - vyhľadajte čo najrýchlejšie úkryt, poprí-

pade vstúpte do najbližšej budovy;
• vytvorte izolovaný uzavretý priestor - uzavrite a utesnite okná, dve-

re a vetráky, odstavte klimatizáciu  (netesnosti prelepte páskou, väčšie 
netesnosti môžete utesniť tkanivami namočenými vo vode s rozpuste-
nými saponátmi). Uzavretím priestoru znížite pravdepodobnosť vlast-
ného ohrozenia;

• ak cestujete autom a počujete varovný signál, je potrebné auto 
zaparkovať a ukryť sa v najbližšej budove.

Ukrytie neuskutočňujeme, keď zaznie varovný sig-
nál ohrozenie vodou.

Zapnúť rádio a TV prijímač
• sledujte vysielanie rozhlasu a televízie a riaďte sa podľa vysiela-

ných pokynov;
• telefonujte len v súrnom prípade, nezaťažujte telefónne linky, 

najmä nevolajte čísla tiesňového volania. Ťažko sa dovoláte a zbytočne 
tým komplikujete činnosť záchranárov, ktorí telefónnu sieť prednostne 
potrebujú.

Varovanie obyvateľstva patrí medzi úlohy a opatrenia civilnej ochra-
ny, aby obyvateľstvo v ohrozených priestoroch mohlo včas uskutočniť 
opatrenia na ochranu životov, zdravia a majetku a aby sa tým čo naj-
viac znížili následky účinkov mimoriadnych udalostí (živelné pohro-
my, havárie alebo katastrofy).

Varovanie je vykonávané varovnými signálmi uskutočňovanými 
prostredníctvom sirén.

Varovanie poskytuje:
• informácie pre všetky skupiny obyvateľstva,
• informácie o ohrození.

Ak zaznie varovný signál:
• varuje,
• oznamuje neočakávanú udalosť,
• oznamuje ohrozenie života a majetku obyvateľstva,
• podľa tónu signálu a dĺžky jeho trvania zistite, pred čím vás varuje,

• počúvajte následnú hovorenú informáciu vysielanú rozhlasom, tele-
víziou, alebo hlásením obecného (mestského) rozhlasu, alebo mobilné-
ho rozhlasu. Slovná informácia vo vysielaní rozhlasových a televíznych 
staníc, alebo v miestnych informačných prostriedkoch obce obsahuje:

a) deň a hodinu vzniku alebo ukončenia ohrozenia,
b) údaje o zdroji ohrozenia,
c) údaje o druhu ohrozenia,
d) údaje o rozsahu ohrozeného obyvateľstva,
e) základné pokyny na konanie obyvateľstva.

Varovný signál  „VŠEOBECNÉ OHROZENIE“

VAROVANIE OBYVATEĽSTVA PRI OHROZENÍ, ALEBO PRI 
VZNIKU MIMORIADNEJ UDALOSTI, AKO AJ PRI MOŽNOS-
TI ROZŠÍRENIA NÁSLEDKOV MIMORIADNEJ UDALOSTI

2 – minútový kolísavý tón sirén

Kolísavým tónom sirén v trvaní 2 minút sa počas vojnového stavu 
a počas vojny vyhlasuje aj ohrozenie v prípade možného vzdušného 
napadnutia územia štátu. Slovná informácia pri takomto ohrození obsa-
huje vymedzenia územia, pre ktoré je ohrozenie vyhlásené a oznam 
“VZDUŠNÝ POPLACH”

Varovný signál  „OHROZENIE VODOU“

VAROVANIE OBYVATEĽSTVA PRI OHROZENÍ NIČIVÝMI 
ÚČINKAMI VODY

6 – minútový stály tón sirén

Signál „KONIEC OHROZENIA“

KONIEC OHROZENIA ALEBO KONIEC PÔSOBENIA 
NÁSLEDKOV MIMORIADNEJ UDALOSTI

2 – minútový stály tón sirén bez opakovania 

Varovné signály VŠEOBECNÉ OHROZENIE, OHROZENIE 
VODOU a signál KONIEC OHROZENIA sa následne dopĺňajú slov-
nou informáciou prostredníctvom obecného rozhlasu, v rozhlasovom a 
televíznom vysielaní prípadne sirénou PAVIAN.

!  POZOR !
Vždy v druhý piatok v mesiaci sa o 12.00 hod. preskúšava pre-

vádzkyschopnosť systémov varovania dvojminútovým stálym tónom 
sirén. O pravidelnom preskúšaní funkčnosti sirén a o ďalších skúškach 
mimo tohto termínu informujú rozhlas, televízia a tlač !

Varovací signál sa neskúša:
- v nočných hodinách,
- v dňoch pracovného pokoja,
- častejšie, ako raz mesačne,
- spôsobom, pri ktorom by mohla nastať zámena so skutočným varo-

vaním obyvateľstva.

CIVILNÁ OCHRANA: časť prvá
Ľudia si uvedomujú riziká, ktoré ohrozujú ich život, zdravie alebo ich majetok až vtedy, keď sú priamymi účastníkmi havárií, živelných 

pohrôm alebo katastrof. Dôsledky takýchto mimoriadnych udalostí potvrdzujú, že neznalosť vhodného reagovania na vzniknutú situáciu 
alebo jej podceňovanie spolu s panikou znásobujú straty na životoch a zvyšujú počet zdravotných poškodení ľudí. I keď jednotlivec pri 
mimoriadnej udalosti nemôže zvrátiť beh udalostí, môže vhodnou voľbou správania výrazne znížiť dopad jej následkov vo svojom okolí.
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DÔLEŽITÉ TELEFÓNNE ČÍSLA TIESŇOVÉHO VOLANIA

Ak ste v ohrození života alebo zdravia, ak je ohrozený váš maje-
tok, alebo ste účastníkom mimoriadnej udalosti, pri ktorej je ohrozený 
život, zdravie alebo majetok iných občanov, dožadujte sa poskytnutia 
pomoci na nasledujúcich telefónnych číslach tiesňového volania:

*Linka tiesňového volania integrovaného záchranného systému 
– jednotné číslo pre všetky záchranné zložky

112 Integrovaný záchranný systém

* v prípade požiaru, dopravnej nehody, ohrozenia následkom živel-
ných pohrôm a iných mimoriadnych udalostí volajte 

150   Hasičský a záchranný zbor

* v prípade ohrozenia života a zdravia volajte

155   Zdravotnú záchrannú službu

* v prípade ohrozenia následkom trestnej činnosti alebo jej ozná-
menia

158 (159) Políciu (Mestskú, Obecnú políciu)

Miesta, kde získate informácie o civilnej ochrane:
• na školeniach prípravy obyvateľstva na sebaochranu a vzájomnú 

pomoc,
• u zamestnávateľa,
• na obecnom úrade,
• na obvodnom úrade, odbore civilnej ochrany a krízového riadenia,
• na internetovej stránke www.uco.sk.

CIVILNÁ OCHRANA: časť prvá

Spoločnosť vznikla v máji 1991, kedy bola založená 
troma spoločníkmi. Sídli v Medzibrode na Námestí hrdi-
nov SNP 8 (bývalá STS). Ponuka fi rmy má široký záber. 
Zaoberajú sa zámočníckou výrobou, spracovaním dreva, 
montážou a servisom elektrických zariadení, výrobou 
elektrorozvádzačov, opravou a údržbou zdvíhacích zaria-
dení a ďalšími činnosťami. V oblasti zámočníckej výroby 
spoločnosť svojím zákazníkom ponúka: strojné obrábanie 
ocele, farebných kovov a plastov; výrobu kontajnerov 
na separovaný odpad; dodávku a montáž hydraulických 
a pneumatických systémov; výrobu, dodávku a montáž 
technológií pre čistiareň odpadových vôd; výrobu, dodáv-
ku a montáž strojov a zariadení pre lesníctvo a drevár-
sky priemysel. Elmos - Vanek je prevádzkovateľom píly. 
Spracované palivové drevo predávajú odberateľským fi r-
mám do Českej republiky, Poľska, Rakúska, Nemecka ale 
aj v rámci Slovenskej republiky. 

Predstavujeme fi rmy: ELMOS - Vanek, s. r. o.

Vo fi rme v súčasnosti pracuje šesť zamestnancov. 
Pracovníci spoločnosti sú držiteľmi rôznych osvedčení 
o odbornej spôsobilosti ako napr. certifi kát o absolvo-
vaní zváračskej skúšky. Aj samotnej spoločnosti bolo 
udelených niekoľko certifi kátov a oprávnení (napr. 
Certifi kát „Práca vo výškach a nad voľnou hĺbkou“).

V rokoch 2008 a 2009 realizovala fi rma Elmos - 
Vanek niekoľko zaujímavých zákaziek. Za všetky 
môžeme spomenúť napr.: rekonštrukciu skladu sacha-
rózy pre fi rmu Evonik - Fermas, s.r.o. Slovenská Ľup-
ča; výrobu odsávacích zariadení pre PRP Plus, s.r.o. 
Veľký Krtíš; oceľové konštrukcie pre Stavoindustriu, 
s.r.o. Slovenská Ľupča; rekonštrukciu manipulačnej 
linky pre sklad Lesov SR v Starej Vode; realizá-
ciu manipulačných liniek vo Vranove nad Topľou a 
v Krasliciach; a tiež realizáciu rezacej linky v Ruskej 
federácii v meste Velikij Novgorod.

-ks- a -sisa- 
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Škôlkárske okienko malého Rakárika
Príď slniečko príď,
od nás neodíď!
Čím ty budeš vyššie,
bude nám jar bližšie.

Jar je už všade navôkol a nám je už aj v 
našej škôlke tesno. Všetky deťúrence by naj-
radšej strávili celé dni na školskom dvore 
ukrytí vo vysokej tráve, kde môžu objavovať 
jarné kvety, rôzny hmyz a venovať sa hrám. 
Ale okrem hier sa detičky venujú aj výchov-
no-vzdelávacím činnostiam, pretože podobne 
ako školáci, aj my už pomaličky fi nišujeme 
a čaká nás záver školského roka. Ale skôr 
než sa rozbehneme užiť si letného slniečka a 
prázdnin, chceme sa s vami podeliť o činnosti 
a aktivity, ktoré sme za posledné dva mesiace 
absolvovali.

Bezradne tu stojím sám,
čo ti mamka k sviatku dám?
Do uška ti poviem mama,
nezostaneš nikdy sama.
Budem s tebou každý deň,
si najlepšia, dobre viem.
Mám ťa veľmi, veľmi rád,
srdce z lásky chcem ti dať.

Piesne, tanec ale aj básne sa ozývali kultúr-
nym domom dňa 7. 5. Deti s menšou, ale i s 
väčšou trémou vyčarovali úsmev na perách 
všetkých prítomných hostí a predovšetkým 

mamičiek, ktorým patril ten-
to deň. Deti obdarovali svoje 
mamičky nielen hovoreným 
slovom, ale aj pripravenými 
darčekmi, ktoré mamičky a 
staré mamy veľmi potešili. 
Musíme našich škôlkarov veľ-
mi pochváliť, lebo dokázali 
pred veľkým obecenstvom 
ukázať všetko, čo sa naučili a 
aj to, čo sa nenaučili a tak náš 
program bol bohatý aj na neza-
budnuteľné a veselé momenty, 
ktoré z pier našich detí prichádzali spontánne 
a všetkých pobavili. A tak veríme, že sa všetci 
už teraz tešia na nové vystúpenia a programy, 
ktoré nás čakajú v budúcom školskom roku. 

Jedna šnúrka a dva konce.
Každý dnu a potom von chce.
Dva konce a jedna šnúrka.
Už mašlička na nás žmurká.

Nielen mašličky, ale aj rôzne uzly, hrčky 
a dokonca aj zapletance sa nám podarili v 
II. triede pri súťaži vo viazaní šnúrok. Deti 
sa súťaže obávali, lebo nie každý je zručný a 

dokáže mašličky viazať, ale my 
sme si z toho urobili zábavu a 
dobre sme sa pobavili a rôznym 
uzlom sme pri tom vymýšľali 
aj smiešne mená. A tak v našej 
súťaži nebolo porazených ani 
víťazov, ale veríme, že tých 
menej zručných sme presved-
čili, aby ešte usilovnejšie tré-
novali.

Ako sme už spomínali, koniec 
školského roka sa blíži, a tak sa 
mohli naši rodičia presvedčiť, 
čo sa škôlkari počas školského 
roka naučili na krúžku anglic-

kého jazyka. Pani učiteľka zo základnej školy 
Mgr. Zuzana Jankulíková pripravila pre rodi-
čov a záujemcov o anglický krúžok otvorenú 
hodinu anglického jazyka dňa 25. 5. 2009, kde 

deti  prezentovali svoje poznatky. Naši škôl-
kari tak budú môcť bez obáv nadviazať na 
anglický jazyk v 1. ročníku základnej školy. 

Koncom mája sme vyhodnotili aj zber 
papiera, ktorý naše deti s rodičmi usilovne 
nazbierali. Podarilo sa im vyzbierať 950 kg 
papiera, čo je veľmi pekné číslo. Do zberu sa 
zapojilo 19 detí, čo je z počtu 38 detí polovi-
ca, ale dúfame, že sa to v budúcom školskom 
roku zlepší. A tu sú mená našich najšikovnej-
ších: Henka Huťková: 103 kg, Marek Mařik: 
100 kg a Filipko Gregor: 70 kg,  ale samozrej-
me odmenení budú všetci, ktorí sa do zberu 
zapojili. 

Ani sme sa nenazdali a už sme sa prehupli 
do posledného mesiaca v školskom roku do 
mesiaca JÚN. Ten sme začali naozaj veľmi 
veselo - detským karnevalom pri príležitos-
ti  MDD. A tak zasadačka kultúrneho domu 
netradične na tento čas – 1. júna ožila rôznymi 
karnevalovými maskami. Masky sa nám pred-
stavili a potom mohla začať zábava. A aj sme 
sa zabavili a to nielen tancom, ale aj rôzny-
mi súťažami. Počas tanca a súťaženia detičky 
poriadne vyhladli a tak si pochutnali na lekvá-
rových rožtekoch, ktoré im upiekli naše šikov-
né tety kuchárky. A skôr než sme sa rozlúčili, 
si každá maska odniesla pekný darček.

Ale oslava dňa MDD sa ešte nekončí a tak 
nás 20. júna čaká pekná akcia pre deti – Ces-
ta rozprávkovým lesom, na ktorú všetky deti 
srdečne pozývame. Ale o zážitkoch z tohto 
podujatia až v budúcom čísle. 

                         Mgr. Monika Petríková
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Zvesti zo školy na námestí

Ani nevieme ako a je za nami ďalší školský 
rok. Tento hádam utiekol ešte rýchlejšie ako 
predchádzajúce. V mene svojom, aj v mene ostatných 
p. učiteliek chcem takto verejne pochváliť detičky. 
Kvôli tomu máme v našej škole deň otvorených dverí 
v októbri a v máji, aby si aj rodičia mohli pozrieť 
a porovnať pokroky svojich detí v škole - o čo sú 
múdrejšie a šikovnejšie, a to nielen vo vedomostiach, ale aj 
v správaní sa. Veď už len od vydania posledného čísla Rakárika sa 
toho udialo v našej škole neúrekom. Deti aj p. učiteľky zažili veľa 
všakovakých zážitkov. Ponúkame Vám aspoň tie najdôležitejšie:
V rámci dňa zdravia sme navštívili pána zubára. Decká naň 

„hodili“ svoj šarmantný štrbavý úsmev a vycerili naňho svoje zúbky. 
Pán zubár im prekontroloval hrýzadielka.
 V apríli sme chodili na plavecký výcvik do Banskej Bystrice. 

Deti boli veľmi disciplinované tak počas cesty v autobuse, ako aj 
na plavárni. Pani Pažáková, ktorá viedla plavecký kurz, si nevedela 
vynachváliť, ako sa deti snažili ju počúvať a čo najviac sa naučiť. Aj 
sa im to vyplatilo! Naše deti tvorili najpočetnejšiu skupinu plavcov. 
Tetka Betka medzibrodské deti chválila nielen kvôli správaniu, ale aj 
za ich snahu a výborný plavecký štýl. 
 Od 15. apríla do 15. mája deculká z MŠ aj ZŠ po druhýkrát v 

tomto šk. roku usilovne zbierali starý papier. Opäť sa nám podarilo 
nazbierať plný veľký kontajner. Aj vďaka pomoci ostatných 
Medzibroďanov – podľa mňa priateľov školy, aj ochrancov 
prírody – sme nazbierali 5100 kg papiera. Za získané peniaze sme 
kúpili odmeny pre deti a za ostatné získané peniaze sme kúpili 
deťom športové hračky do školského klubu. Zase mi iné neostáva, 
ako pochváliť deti za usilovnosť. Nielenže nenechali starosť o 
nazbieraný papier na svojich rodičoch. Sami sa vybrali s káričkami 
do ulíc Medzibrodu a snažili sa svojou usilovnosťou nielen vyhrať 
v zbere papiera, ale predovšetkým zachrániť stromy, ktoré nemusia 
byť spílené kvôli papieru. Naše deti majú v svojich srdiečkach 
hlboko zakorenené ekologické cítenie. Keby sa toto ekologické 
a environmentálne uvedomovanie si dôležitosti ochrany a čistoty 
prírody rozšírilo ako taká chrípka do celého sveta, z našej planéty 
by bol prekvitajúci zelený čistý kúsok raja. Najlepší traja zberači sú: 
Steli Paralová, Peťko Petrík a Vejka Haviarová.
Apríl si každoročne pripomíname ako mesiac lesov, keďže sme 

zapojení do projektu MŠ SR a Lesy SR „Stromy poznania“. Pozvali 
sme k nám p. Jožka Zázrivca – pracovníka Lesov SR. Okrem toho, 
že nám vysvetlil, aké rôzne druhy stromov sa vyskytujú v lesoch, 
ako ich pestujú v lesných škôlkach a potom presádzajú do lesa, 
priniesol nám aj rôzne druhy malých stromčekov, ktoré sme spolu 
s ním vysadili okolo našej školy. Teraz máme šancu starať sa a 
pozorovať ako rastú dreviny: buk, dub, smrekovec, kosodrevina, 
lipa, limba, breza...
 Nová prierezová téma – Dopravná výchova nie je u nás len 

povinnosťou na papieri. Na našej škole sme spravili od marca 

do mája kurz „Bezpečne na cestách“. Využili sme na to 
prevažne hodiny čítania a výchov. Čo všetko má mať 
správne vybavený cyklista a chodec na ceste podľa najnovšej 
vyhlášky, ale aj ako sa máme slušne správať na verejnosti 
nám prisľúbili vysvetliť páni policajti z PZ v Slovenskej 
Ľupči. Nakoľko však kvôli zaneprázdnenosti polície zostalo 
iba pri sľuboch, pustili sme sa do zdolávania pravidiel cestnej 
premávky, spoznávania dopravných značiek a jazdenia na 

bicykloch aj sami. Načo čakať? Veď ide predsa o bezpečnosť 
našich detí, o ich zdravie a život! Najprv sme sa prelúskali teóriou 
a potom, podobne ako pri vodičáku, sme mali na školskom dvore 
jazdy. Deťom sa to páčilo a poriadne sa na bikoch a kolobežkách 
vybláznili.
 Tradične k záveru školského roku nechýbala ani spevácka 

súťaž v speve slovenských ľudových piesni – „Zlatý zvonček“. V 
triednych kolách si deťúrence vybojovali postup do fi nále škol. kola. 
Ktorí sú traja najlepší zo školy? 1. miesto: Steli Paralová, 2. miesto: 
Šimonko Meľo a 3. miesto:  Maťko Hraško. 
 Deň detí sme oslavovali v škole presne tak, ako sa deťom 

najviac páči: hrami, športovaním, rozprávočkami a rozprávaním 
sa. Mali voľný deň. Veď sa im pohodička ešte zíde pred fi nálovým 
náporom pred vysvedčením. Čaká ich v tomto období prívalová vlna  
písomiek, diktátov, kontrolných prác a iných „bububu“ skúšobných 
nástrojov.

Na záver chcem popriať všetkým deťom bombastické prázdniny 
plné nezabudnuteľných zážitkov. Hlavne, aby si dobre oddýchli a 
načerpali toľko síl, že sa nebudú vedieť na konci prázdnin dočkať 
nového školského roka – zdravé, krásne opálené, vyšantené, šťastné 
a celé netrpezlivé na nové poznatky.

Mgr. Ivana Sumráková

Čo nového ZŠ Medzibrod?

príloha

Mgr. Ivana Sumráková
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2. zasadnutie OZ, 02.04.2009 

OZ berie na vedomie:
- informácie Ing. Jendroľa o postupe prác 

na kanalizácii
- informácie starostky obce o:
- sťažnosti p. Ďurčíkovej a p. Cáhovej,
- žiadosti rodičov detí ZŠ Medzibrod o prí-

spevok na plavecký výcvik,
- výsledkoch merania hluku na manipulač-

nom sklade Lesov SR,
- požiadavke na zameranie stavebných prác 

vo Vyvieranici,
- Tajovského divadelných dňoch,
- prevedení kontroly železničných priecestí, 

pracovníkmi ŽSR,
- diskusné príspevky poslancov:
-  Ing. Hraško – predstavenia na TDD boli 

veľmi oneskorené, nedostatočne ozvučené, 
navrhol rozvoz sute z kanalizačných prác na 
voľné miesta,

-  Ing. Svetlík – na ústrednom kúrení v MŠ 
je nutné urobiť reguláciu s termostatom, zne-
čistenie okolia domu p. Hrnčiarika,

-  Ing. Ramaj - pracovníci VPP, poškodený 
plyn. bojler

 -  J. Frgelec – neporiadok na kúpalisku,
OZ schválilo:
- programový rozpočet obce na rok 2009 s 

pripomienkami,
- príspevok na plavecký výcvik žiakov ZŠ 

vo výške 50 %, čo predstavuje 0,42 € na oso-
bu a deň,

- úpravu limitu smernice pri zadávaní 
zákazky s nízkou hodnotou v rámci verejného 
obstarávania,

- vypracovanie projektovej dokumentácie 
na vybudovanie kanalizácie na ul. Hlavná,

OZ ukladá zodpovedným:
- zistiť fi nančné náklady na inžinierske siete 

IBV,
- ukladá stavebnej komisii urobiť súpis sta-

vebných prác vo Vyvieranici,
- prejednať sťažnosti p. Ďurčíkovej a p. 

Cáhovej,
- zabezpečiť temperovanie kúrenia v MŠ 

Pod hôrkami prostredníctvom termostatu,
- odstrániť nedostatky zistené servisným 

technikom na plynových kotloch.
 Zapísal: Cyril Zeman

2. mimoriadne zasadnutie OZ, 
14. 05. 2009

OZ berie na vedomie : 
- žiadosť p. Petra Strážovca o vydanie 

súhlasu na umiestnenie stavby,
- požiadavku Ing. Ramaja na fi nančnú 

odmenu pre p. Gregora z dôvodu údržby vozi-
dla AVIA,

- spolufi nancovanie realizácie kanalizácie 
námestia a okolitých ulíc 12 500 €,

- postupnosť spracovania projektov inžini-
erskych sietí IBV Dúbrava,

- návrh podmienok kúpnopredajnej zmluvy 
na predaj pozemkov IBV Dúbrava,

- termín zasadnutia so záujemcami o IBV 
dňa 31.5.2009,

- návrh realizácie na vstup do LEADER.
OZ schvaľuje:
- uvoľnenie fi nančných prostriedkov pre 

zájazd divadelného súboru vo výške 498 €,
- sumu 165 € za jedno pokosenie miestneho 

cintorína a vyvezenie trávy,
- výber fi rmy EVISA s.r.o. na vypracovanie 

projektovej dokumentácie inžinierskych sietí 
IBV Dúbrava,

- predajná cena pozemkov IBV 25 €/m2,
- fi nančný vklad pre OZ Banskobystrický 

geomontánny park /LEADER/ 0,37 €/obyva-
teľa,

- vypracovanie dohody o vykonaní práce s 
p. Jozefom Gregorom,

OZ ukladá:
- prejednanie podmienok kúpnopredajnej 

zmluvy s JUDr. Hlinkom,
- predložiť návrh zmluvy na spoluprácu s 

fi rmou EVIS A s.r.o.,
- pokosiť okolie strážneho domu vo Vyvie-

ranici poslancami OZ 5. 6. 2009,
Diskusia
- p. Ramaj má problém s používaním AVIE 

divadelným súborom,
- p. Huťka poukázal na návozy hliny za kú-

paliskom
- p. Zázrivec sa informoval na realizá-

ciu miestnych komunikácií na uliciach Pod 
Kostolom, Železničná a Záhradná.

Zapísal: Jozef Zázrivec

2. zasadnutie OZ, 02.04.2009 - úpravu limitu smernice pri zadávaní - termín zasadnutia so záujemcami o IBV 

Obecné zastupiteľstvo 2009

Po prečítaní komentáru v denníku MY 
(šport) k futbalovému stretnutiu Strelníky 
– Medzibrod zo dňa 17. 5. 2009 mi nedá nevy-
jadriť sa k tomu, čo tam bolo uvedné.

V tých pár vetách od autora tohto článku 
je uvedených toľko nepresností, poloprávd 
a zavádzania, že by sa mohlo zdať, že autor 
tohto paškvilu bol asi na nejakom inom fut-
balovom stretnutí, alebo ho sledoval s očami 
podliatimi krvou a s penou zúrivosti na ústach.
Tomuto komentáru chýba absolútna štipka 
objektivity a súdnosti. 

Preto by som chcel niektoré veci upresniť 
(respektíve podať pohľad aj druhej strany).

Pravdu píše iba asi v prvej vete, že futba-
lový zápas sa hral za pekného počasia, ostat-
né vety sú už iba výplod dosť bujnej fantázie 
autora článku.

V článku sa píše: Prvý polčas zvládli lepšie 

domáci... 
Náš pohľad: Hostia zahodili tri čisté gólové 

šance, ktoré domáci odvracali až z bránkovej 
čiary. 

A bol to práve rozhodca zápasu, ktorý svo-
jim nesprávnym verdiktom nariadil priamy 
voľný kop proti hosťom, keď po skrumáži 
a útočných fauloch a zo strany rozhodcov 
úmyselným nevidením hrania rukou domáce-
ho útočníka, strelili vedúci gól. A to ešte dru-
hý úder zo strany rozhodcu na hostí prišiel po 
pár minútach odpískaním pokutového kopu za 
faul, ktorý videl asi iba pán rozhodca. Tak to 
boli tie dva pekné góly ako píše autor článku.

Aby som bol objektívny, na začiatku druhé-
ho polčasu rozhodca skutočne odpískal poku-
tový kop proti domácim, hoci hráč bol faulo-
vaný mimo pokutového územia, ale takých 
verdiktov a nedorozumení medzi rozhodcom 

a jeho asistentmi bolo počas celého stretnutia 
mnohokrát viac a to na obe strany. 

V ďalšom komentári autor článku akosi 
pozabudol spomenúť na vyrovnávajúci gól  
hostí, keď po centri nádherne v šestnástke 
vyskočil Gregor a hlavičkou nekompromisne 
skóroval.

Bol to určite najkrajší moment zápasu... 
A práve pre takéto momenty sa ešte sem tam 
oplatí na futbal prísť a je úplne jedno, kto 
takto gól dá, či domáci alebo hostia. A práve 
takéto momenty priťahujú ľudí na futbal a tre-
ba ich spropagovať, čo žiaľ v článku absolút-
ne chýba. 

Dalo sa to nahradiť aj slovami v článku 
„hostia vyrovnali“.

Domáci strelili tretí gól po hrubej chybe 
hosťujúcej defenzívy. Počas druhého polčasu 
stoja za zmienku ešte dve dobré gólové prí-

Reakcia na článok v týždenníku MY
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Srnec je naším najmenším zástupcom kopyt-
níkov. A keďže teraz začal jún – mesiac poľov-
níctva, čerstvo oblízané srnča je symbolom 
tohto mesiaca, rozhodol som sa napísať práve 
o tomto druhu našej pôvodnej zveri.

Srnec sa vyskytuje prakticky na celom úze-
mí Slovenska od nížin až po vysokohorské 
prostredie a jeho populácia určite v minulosti 
nevykazovala také výkyvy ako napr. u zveri 
jelenej. Správa sa teritoriálne, okrem čisto 
poľných populácií sa nikdy nezdružuje do 
väčších čried. Svoje teritórium si značí pacho-
vými žľazami, ktoré sa nachádzajú na zadných 
nohách a na hlave medzi ružicami. I v minulosti 
to bol druh tolerovaný roľníkmi, lebo nespôso-
buje veľké škody ako napr. diviak, či jeleň. Tým 
ale netvrdím, že ho i chudoba nelovila. Jeho 
takzvaná ruksaková veľkosť ho predurčuje na 
použitie ako „neváženô mäso“. A to ešte treba 
povedať, že zverina zo srnca je mimoriadnej 
kvality a ak sa neznečistí zeleninou zo žalúd-
ka, nikdy nesmrdí, iba ak málom.   

Jeho postava je štíhleho hranatého rámca, 
s výrazne vysokými zadnými nohami. Táto dis-
pozícia mu umožňuje rýchly únik pred predá-
tormi ale len na kratšie vzdialenosti. Využíva 
taktiku rýchlych a vysokých skokov do húštiny 
i absolútnej nevoľniny, kde sa zatají a vyčká-
va, čo sa bude diať. Dospelé srnce majú maxi-
málne do 30 kg, srny sú menšie a ľahšie. V 
lete sú sfarbené výrazne hnedočervene, v zime 
hnedosivo. Srnčia zver sa zvukovo prejavuje 
zväčša len pri vyplašení. Breše podobne ako 
pes, veď sa aj povie, „srnec ma obrechau“. 
Ostatné zvuky ako pískanie srny, srnčaťa nie 
sú až tak výrazné. 

V strede letných  prázdnin, čiže zhruba od 

Srnec hôrny
polovice júla do polovice augusta, prebieha 
srnčia ruja, čo možno sledovať i v okolí našej 
obce, keď i na pravé poludnie srnec obháňa 
srnu. Embrio ostane cez zimu v latentnom sta-
ve a vývoj pokračuje až na jar nasledujúce-
ho roka. Mláďatá prichádzajú na svet práve 
koncom mája a začiatkom júna a sú červe-
nohnedé s bielymi škvrnami na maskovanie. 
V tomto období sa chránia úkrytom ležiac vo 
vysokej tráve či pod krovinami. Údajne ani 
nepáchnu z dôvodu väčšej šance na prežitie. 
A tu by som chcel poprosiť i našich Medzibro-
ďanov, aby takto nájdené mláďatá a to nielen 
srnčatá v domnení pomoci a záchrany neodo-
berali z prírody. Srna, ak je nažive, svoje mlá-
ďa určite nájde. V prípade, že sa jej niečo pri-
hodilo, takéto mladé jedince prirodzene plnia 
funkciu potravy pre iné živočíchy, ktoré tiež v 
tomto období odchovávajú mláďatá a potre-
bujú pre seba i pre svoje potomstvo potravu 
(líška, vlk, medveď, diviak). Prejavovanie 
falošného súcitu je v tomto prípade absolút-
ne v neprospech bezbranného 
stvorenia.

Trofejou zo srnca sú 
parožky, ktoré srnec každo-
ročne na jeseň zhadzuje. Naj-
častejšie je srnec v strednom 
veku 6-torák. Výnimočne sa 
nájde i početnejšie vetve-
nie. Ročný srnček je ihličiak, 
občas i vydlák. V súčasnosti 
sa v našom chotári nenachá-
dza trofejovo kvalitnejšia zver. 
Pamätám si však na výnimoč-
ného srnca na Bániku, ktoré-
ho som tam videl zhruba pred 

20. rokmi. Jeden historický údaj je uvedený i v 
publikácii o trofejách Slovenska, a ten hovorí 
o ulovení srnca s mimoriadne mohutným 
parožím v lokalite Hlinenô. 

V rámci medzibrodského chotára sa srnčia 
zver vyskytuje takisto všade a svoje teritóri-
um neopustí ani v zime. Bežne možno stret-
núť srnčiu vo februári na Bačovskej, keď je 
tam 1 m snehu. Z našich poľovníkov možno 
za srnčiarov označiť Michala Huťku –Palyn-
gáča, horára Tomáša od Belkov a hlavne 
už tradične Julka Haviara - Cáju. Keby ste 
posledne menovaného len tak nechtiac začuli 
v kancelárii Pri Slimákovi ako vykladá svoje 
zážitky a ako tie reči sám prežíva, tak povie-
te, že musel každý rok zvaliť minimálne troch 
srncov. Pravda je iná ale vždy sa dušuje, že 
na robotu už kašle a ide sa venovať srncom. 
A ešte jeden výnimočný lovec u nás žije - Vla-
do Haviar – Lalo. Ten ak si dobre pamätám, 
strelil len jedného aj to ihličiaka v Mizíkovie 
záhrade na Požarine cez pletivo a to už bolo 
poriadne dávno.     

Text a foto:  Paľo Kostúr      

Výradový srnec ulovený v lokalite Strmie báne P.  Kostúrom

ležitosti hostí a to najmä druhá šanca Jána 
Chrastinu, ktorá si jednoznačne pýtala gól.

Tlak hostí vyústil v 87. minúte prienikom 
do pokutového územia domácich, kde hrá-
ča hostí domáci obrancovia zastavili faulom 
– bez zbytočných komentárov – jednoznačne 
pokutový kop, ktorý rozhodca aj bez zaváha-
nia odpískal a hostia upravili stav stretnutia na 
3:3.

O tom, že futbal je o vášňach sme sa moh-
li presvedčiť ku koncu hracieho času, kde 
postranný rozhodca niekoľkokrát po sebe 
ukazoval niečo úplne iné, ako odpískal hlavný 
rozhodca. Však mýliť sa je ľudské... No keď 
až hodnú chvíľu po strelení regulárneho gólu 
na 4:3 v prospech hostí zodvihol zástavku 
pre údajný ofsajd, tak to už bola silná káva 
aj pre tých umiernenejších fanúšikov hostí. 
Mimochodom na tento strelený gól pán dopi-

sovateľ akosi pozabudol, asi nevidel či vidieť 
nechcel... 

Tak len tak na záver, ak sa domáci cítia byť 
ukrivdení, tak my, hostia sa cítime byť ukri-
vdení rozhodovaním arbitrov stretnutia dva-
krát viacej. 

Ako som už spomenul, futbal je o vášňach, 
len tie treba korigovať v určitých hraniciach a 
to myslím ako na strane domácich, tak aj na 
strane hostí. 

Rozhodca predsa nemôže žiadať, aby divá-
ci odišli preč z hľadiska. Môže dať vykázať 
pár nespratníkov, ale nemôže - myslím, že sa 
to ani nedá vykázať z hľadiska všetkých. 

Pretože futbal sa hrá v prvom rade pre divá-
kov, pretože bez nich by to nebolo to pravé. 

Alebo je to úplne inak???
S pozdravom  

Ján Huťka – Bačík st.

Strelníky - Medzibrod 3:3
Týždenník My 19. 5. - 25. 5. 2009

Na Strelníkoch bolo vidieť, že za pekného 
počasia a pred peknou diváckou kulisou sa 
stretli mužstvá z čela tabuľky. Prvý polčas 
lepšie zvládli domáci, ktorí strelili dva pek-
né góly a viedli 2:0. Bohužiaľ, druhý pol-
čas sa pre domácich nezačal dobre, lebo už 
v 2. minúte rozhodca zapískal spornú jedenást-
ku, ktorá vrátila hráčov Medzibrodu do zápa-
su. Po vyrovnaní na 2:2 Strelníky opäť strhli 
víťazstvo na svoju stranu, ale to ešte netušili, 
že rozhodca odpíska druhú spornú jedenástku, 
s ktorou Medzibrod vyrovná na konečných 
3:3. Najlepší hráč domáceho kolektívu bol 
benjamínek mužstva Denis Štubniak.

(KSI)
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1. V oboch listoch sú pripomienky na čistotu 
obce a na diskozábavy a podávanie alkoholu 
mladistvým. Obom problémom sa venujeme  
pravidelne aj na zasadnutiach obecného zastu-
piteľstva a píšeme o nich skoro v každom čísle 
Rakárika. Takže v prvom rade čistota. Znova 
chcem zdôrazniť, že čistota obce a poriadok sú 
vecou všetkých občanov tejto obce. V súčas-
nosti nemáme k dispozícii verejnoprospešných 
pracovníkov ako po uplynulé roky a teda nemal 
kto pozametať cesty po zimnej údržbe. Ale nedá 
mi, aby som sa neopýtala: kto nám zametal cesty 
pre pár rokmi? Pred domom si každý pozametal 
a vyčistil ulicu sám. Prečo to niektorí naši oby-
vatelia dokážu aj teraz a vedia si urobiť poriadok 
okolo domu, dokonca vysadia kvety aj pred svo-
jimi záhradkami, a druhí,  len čakajú, že to niekto 
urobí a sami nepohnú ani prstom? Porozmýšľa-
jme spolu, komu z nich viac záleží na tom, aby 
naša obec bola pekná a upravená?

V obci máme zriadený zberný dvor, kde kaž-
dý môže priniesť veľkoobjemový odpad, ktorý 
sa nevmestí do KUKA nádoby, či už ide o starý 
nábytok, koberce, podlahovú gumu, staré okná a 
podobne. Viete  mi povedať, prečo niekto vyvezie 
takýto odpad do Dolinky alebo na koniec Lesnej 
ulice? Do Dolinky dokonca niekto nosí aj oby-
čajný komunálny odpad, sú tam predovšetkým 
detské plienky, kuchynský odpad, teda všetko to, 
čo patrí do KUKA nádoby. Niektorí občania iste 
takto „šetria“, ale doplatíme na nich všetci. 

Čo sa týka konania diskoték, v tomto roku 
ich už bude podstatne menej, zachovajú sa len 
tradičné a to Fašiangová, Veľkonočná, Májová, 
Haruľová a Štefanská. Zrušiť ich všetky by zna-
menalo zrušiť aj tradičné zvyky, ako je chodenie 
s maskami či stavanie májov. Máte pravdu v tom, 
že na zábavách sa predáva alkohol. Každý orga-
nizátor zábavy je zodpovedný za to, komu takýto 
nápoj predá. Ale zasa sa musím opýtať, kde sú v 
tomto v tomto prípade rodičia, ktorí svoje dieťa 
na zábavu pustia? Pred dvoma rokmi sme tento 
problém rozoberali v Rakáriku veľmi podrobne, 
pretože sa stalo, že deti boli pod vplyvom alko-
holu dokonca v popoludňajších hodinách. Odkiaľ 
vzali peniaze a odkiaľ mali alkohol v čase, keď 
sa žiadna diskotéka nekonala? Znova apelujem 
na rodičov, aby na svoje deti dávali väčší pozor, 
pretože hľadať vinníka všade inde, len nie v rodi-
ne je síce najľahšie, ale za deti sú zodpovední v 
prvom rade ich rodičia.

2. Mala by sa zastrešiť aj zastávka autobu-
sová a trhovisko určite zväčšiť...

Súčasťou vypracovanej architektonickej 
štúdie námestia je aj riešenie tržnice a autobuso-
vej zastávky. Štúdia bola zverejnená pre širokú 
verejnosť na nahliadnutie vo vývesnej skrinke. 
Následne sme dali vypracovať projektovú doku-
mentáciu, máme už platné stavebné povolenie 
a výstavba tržnice s autobusovou zastávkou je 
súčasťou žiadosti o pridelenie fi nancií z fon-
dov EÚ, ktorú sme predkladali minulý týždeň. 
Súčasťou tejto žiadosti je aj zateplenie a výmena 
okien na budove obecného úradu, klubu U Raka, 
kultúrneho domu a požiarnej zbrojnice.

3. V našej obci chýba dom smútku. Myslím 
si že by to bola dobrá investícia...

Pripomínam: Anketu o výstavbe Domu smút-
ku sme robili ešte v roku 2007. Každá domác-
nosť dostala domov anketový lístok. Po vyhod-
notení ankety sme zverejnili podrobné výsledky. 
Občania v prevažnej väčšine boli za to, aby sa v 
obci staval Dom smútku, nesúhlasili ale s tým, 
aby si obec na tento účel zobrala úver. Násled-
ne boli vypracované dokonca tri štúdie, kde by  
táto budova mohla stáť, ale narazili sme na nesú-
hlas majiteľov nehnuteľností. Veľmi ma to mrzí 
ale ďalšie vybavovanie ohľadne Domu smútku 
nepokračovalo práve  z toho dôvodu. 

V závere tohto príspevku sa píše: “Skúste sa 
pozrieť na našu dedinu očami človeka, ktorý 
príde k nám prvý raz, čo ho tu zaujme. Asi nič 
pekné.“  

Vážený autor tohto príspevku. Chodím po uli-
ciach našej dediny každý deň a vždy si všímam 
hlavne nedostatky, čo kde treba opraviť, čo by 
bolo treba odstrániť, čo by sme mohli zlepšiť. 
Ale zásadne nesúhlasím s vaším tvrdením, že 
u nás nie je nič pekné. Vidím upravené domy a 
záhradky, vidím kvety v oknách a na balkónoch, 
upravené trávniky, vidím ako sa prerábajú staré 
domy a myslím, že je u nás veľa šikovných a 
pracovitých ľudí, ktorým záleží na tom, aby naša 
obec bola pekná. Každý rok pokračujeme v opra-
vách miestnych komunikácií, v minulom roku sa 
nám podarilo za pomoci prostriedkov z Enviro-
fondu vybudovať hlavný kanalizačný zberač. V 
tomto roku dostaneme na kanalizáciu príspevok 
v sume 250.000 EUR, čo je  sedem a pol milióna 
korún. Je to doteraz najvyššia dotácia, akú kedy 
naša obec dostala.

Z odkazovej schránky
V odkazovej schránke sme mali dva odkazy od našich občanov, jeden prišiel tesne po vydaní 
predchádzajúceho čísla Rakárika, druhý tesne pred vydaním tohto čísla. Som rada, že píšete 
svoje dotazy a pripomienky a práve pri čítaní týchto posledných som si uvedomila niekoľko vecí: 
že skutočne platí príslovie, že opakovanie je matka múdrosti, že máme v našej obci pomerne dosť 
nových obyvateľov, ktorí nemajú informácie z predchádzajúcich čísel Rakárika a napokon, že sú 
aj takí, ktorí síce Rakárika domov dostanú, ale  určite ho nečítajú. 

Druhý príspevok:
1. Prečo obec nerobí uvítanie do života?
Pred dvadsiatimi rokmi sami občania rozhodli, 

že činnosť Zboru pre občianske záležitosti nebu-
de ďalej pokračovať, pretože nebol záujem o 
občianske obrady, ku ktorým okrem iného, patri-
lo aj uvítanie do života. Rada privítam každú ini-
ciatívu a ak bude záujem zo strany rodičov, aby 
sa uvítanie robilo a ak sa nájdu aj aktívni občania, 
ktorí by chceli a našli si čas pracovať v ZPOZe, 
môžeme v tejto prerušenej tradícii pokračovať.

2. Prečo nie sú na miestnych komunikáciách 
dopravné značenia?

Na dopravné značenie sme už dali vypracovať tzv. 
pasport dopravného značenia (umiestnenie doprav-
ných značiek), ktorý nám už dopravný inšpektorát 
aj schválil, ale v dnešnej dobe, keď musíme veľmi 
zvažovať, kde použijeme prostriedky z rozpočtu sme 
bohužiaľ investíciu na zakúpenie dopravných zna-
čiek museli odsunúť na neskoršie obdobie.

3. Kedy je plánovaná rekonštrukcia vodovodu?
Vodovod je v správe vodárenskej spoločnos-

ti a obec sama nemá dosť fi nancií na výmenu 
vodovodného potrubia. To ale neznamená, že s 
našim vodovodom sa nič nerobí. Pripomínam, že 
bolo zabezpečené zokruhovanie vodovodu medzi 
ulicami Pod hôrkami a Nová a rekonštrukcia naj-
poruchovejšej časti vodovodu od námestia obce 
po železničnú stanicu v dĺžke cca 430 metrov. 
Vodárenská spoločnosť má pripravený projekt 
na výmenu prívodného potrubia od prameňov do 
vodojemu. Dĺžka prívodného potrubia dosahuje 
skoro 2000 metrov. Keďže cena za jeden bežný 
meter môže predstavovať sumu od sedem do 
desaťtisíc korún, ľahko si môžeme vyrátať, o akú 
investíciu pôjde. S realizáciou sa počíta v roku 
2010.  

4. Kedy je plánovaná výstavba ČOV?
O tejto problematike tiež píšem pomerne často, 

ale zopakujem: v roku 2008 sa vybudoval hlav-
ný kanalizačný zberač, v tomto roku pokračuje-
me v uložení kanalizačného potrubia na námestí 
obce a v jeho bezprostrednom okolí. Projekty na 
samotnú ČOV musíme dať prepracovať, pretože 
pôvodný projekt je z roku 1992 a mnohé veci, 
hlavne čo sa týka technológie čistenia odpado-
vých vôd sa od tohto času zmenili. 

5. Čo s priestorom vedľa ambulancie dokto-
ra, nedá sa pripraviť a vyžiť ako parkovisko?

Najskôr musíme pozemok pri zdravotnom 
stredisku majetkoprávne vysporiadať, aby sa stal 
majetkom obce a až potom môžeme uvažovať, čo 
s ním ďalej. 

6. Medzibrodská zabíjačka a jej nedostatky
Medzibrodskú zabíjačku neorganizovala obec, 

ale občianske združenie MEDRYBROD, ktoré 
združuje našich rybárov. Bola to ich prvá akcia 
tohto druhu a ak ju budú organizovať aj v budúc-
nosti som presvedčená, že prípadné nedostatky 
určite postupom času odstránia. V každom prípa-
de Vašu pripomienku im budeme tlmočiť.
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Ťažko uveriť, že už uplynul rok, čo sme sa pokúsili aj my, rybári, pri-
praviť pre deti k ich sviatku zaujímavé podujatie. 

Keďže vlaňajšie Detské rybárske preteky (DRP) dopadli nad očakáva-
nie dobre, rozhodli sme sa zorganizovať aj ich 2. ročník. A tak 13. júna 
2009 sa pri jazierku na Bani stretli chlapci aj dievčatá, čo to skúsili pred 
rokom, ale aj tí, ktorí si to chceli vyskúšať prvýkrát. Mohli súťažiť deti 
vo veku od 5 do 12 rokov. Tohto roku nám počasie zvlášť neprialo, pre-

2. ročník Detských rybárskych pretekov

Poradie súťažiacich:
Poradie Meno       Počet kusov Body
1. Marek Chomič  8 233
2. Denis Majcher  8 223
3. Adam Homola  7 217
4. Lívia Lihanová  7 215
5. Miroslav Chomič  8 210
6. Jakub Štubniak  7 207
7. Peter Vetrák  6 175
8. Kristián Haviar  6 169
9. Veronika Haviarová 5 161
10. Patrik Živický  5 159
11. Dávid Padúch  5 156
12. Dominik Meľo  5 153
13. Veronika Žabková  5 152
14. Matej Zeman  5 142
15. Laura Petrová  5 142
16. Bibiána Kiňová  5 128

tože celý deň oproti uplynulým dňom bolo 
citeľne chladnejšie. Dôvodom, že súťažilo 
menej detí, ako sme očakávali, bol futba-
lový turnaj detí v Nemeckej a príprava detí 
na prvé sväté prijímanie. Aj tak sa však do 
súťaže prihlásilo 36 detí. Pripravených 
bolo 10 súťažných stanovíšť, takže sa 
súťažilo v štyroch etapách. Každý súťažia-
ci mal prideleného rozhodcu, ktorý podľa 
potreby pomáhal deťom pri nahadzovaní a 
zdolávaní ryby. V jazierku bol nasadený 
pstruh dúhový a každý súťažiaci si mohol 
jeden úlovok ponechať. Z 36 súťažiacich 
detí až 33 ulovilo spolu neuveriteľných 
146 kusov pstruhov. 

Ocenených bolo až 16 súťažiacich detí, 
z toho 5 dievčat, pre ktorých boli pripra-
vené hodnotné ceny. Víťazom 2. ročníka 
DRP sa stal Marek Chomič, ktorý ulovil 8 
pstruhov s počtom 233 bodov.

Cenu za najväčší úlovok získala Lívia Lihanová, ktorá zdolala pstru-
ha s dĺžkou 50 cm, čo už možno zaradiť medzi kapitálne úlovky.

Pre spestrenie dňa sme súťaž rozšírili a tak zlatým klincom progra-
mu bol „dámsky desaťboj“, v ktorom mohlo súťažiť nežné pohlavie v 

rozpätí od 18 do 110 rokov. Najúspešnejšou rybárkou sa stala Michaela 
Kučerová (rodená Kabáčová) so štyrmi úlovkami a počtom bodov 116. 
druhá v poradí, Elena Jančiarová, zdolala troch pstruhov s 92 bodmi. 
Anna Šutáková ulovila dvoch pstruhov s počtom bodov 55 a umiestnila 
sa na 3. mieste. Jedného pstruha sa podarilo vytiahnuť aj Darine Padú-
chovej. Organizátorom sa žiaľ nepodarilo zabezpečiť ochranné prilby 
pre súťažiace dámy a tak pri nahadzovaní boli značne ohrozené ich 

starostlivo udržiavané účesy. 
Pre všetkých zúčastnených sme pripra-

vili guláš, grilované klobásy a jaternice, 
ako aj pstruha na rošte. 

Je nutné pripomenúť, že bez sponzorov 
by sme toto podujatie v žiadnom prípa-
de nemohli zabezpečiť v takom rozsahu. 
Ďakujeme hlavne p. Vojtechovi Lihano-
vi st., fi rme Fisching Tackle – rybárske 
potreby (Horná Strieborná 1, Banská 
Bystrica), Rybárske potreby Zvolen, 
podnikateľovi p. Pavlovi Ševcovi z B. 
Bystrice. Ďalej ďakujeme Obci Medzi-
brod a pani starostke Zdenke Huťkovej, 
podnikateľom p. Slavovi Lamperovi, 
Stanovi Maculovi a Ivanovi Gregorovi. 
K sponzorom sa zaradili tiež starosta 
obce Hiadeľ Karol Sedliak, p. Pavol Pet-
rík a Ondrej Sokol. 

Myslím, že to bolo ďalšie vydarené 
podujatie Občianskeho združenia MEDRYBROD a aj touto cestou 
ďakujeme všetkým zúčastneným.

A tak na záver: Dovidenia a o rok LOVU ZDAR!
Jarolím Bacúr

Občianske združenie CHZM 
a Miestna organizácia SNS

vás pozývajú na

 

11. júla 2009 na futbalovom ihrisku v Medzibrode

Program:
od 9.00 Nohejbalový turnaj Medzinoha Oupen

od 11.00 skákací hrad pre deti

od 14.00 Futbalové derby CHZM proti SNS

od 15.00 Koncert pre leto nAmoll 

od 21.00 Zapálenie vatry zvrchovanosti a 

ohňostroj

do rána Diskotéka hrá D.J. LALUŠKA

Vstupné na koncert 1 Euro 

Opustili nás:
Emília Haviarová (89), Zdenka Cerovská (83), 
Milan Zeman (51), Mária Padúchová (80), 
Ján Csányi (49), Markus Szabó (19 dní),
Hrubý Štefan (82)

Do stavu manželského vstúpili:
Cyril Zeman a Anna Weisingerová
Bc. Martin Kasza a Ing. Jana Kňazíková
Jaroslav Prašovský a Mgr. Jana Bečková
Jozef Chromek a Petra Samuelčíková
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V posledných mesiacoch sa najväčšia pozornosť športovej verejnosti v Medzi-
brode venovala snahe nášho A družstva postúpiť konečne po 7. rokoch naspäť 
do vytúženej I. triedy. Postavenie po jeseni našich hráčov predurčovalo jedine k 
postupovému miestu a za týmto cieľom si išli cieľavedomo počas celej jarnej čas-
ti. Stále sa držali v popredí tabuľky a to bolo dôležité pre zvýšenie sebavedomia. 
Chlapci sa síce nevyhli menším výkyvom a zakolísaniam (doma: Dúbravica 1:1, 
Staré Hory 0:0, vonku: Malachov 0:3), ale tie najdôležitejšie zápasy na ihriskách 
priamych konkurentov v boji o postup zvládli k spokojnosti (Nemecká 5:3, Strel-
níky 3:3). Tieto ťažko získané body im veľmi pomohli a zaslúžil sa o ne hlavne 2 
hetrikmi M. Gregor ml., ktorý sa vrátil cez zimnú prestávku z hosťovania v Brusne 
a odvádza v našom družstve dobrú robotu.

Nabitý emóciami bol predovšetkým zápas na ihrisku Strelník, ktorý nebol 
zvládnutý zo strany rozhodcov. Chyby urobili na obidvoch stranách, ale v médi-
ách (konkrétne v tyždenníku My) bol po zápase prezentovaný subjektívny pohľad 
domácich funkcionárov, ktorí sa cítili ukrivdení napriek tomu, že nášmu družstvu 
nebol uznaný regulárny víťazný gól na 4:3 v nadstavenom čase pre vymyslený 
ofsajd. Na tento názor si dovolil zareagovať p. Ján Huťka st. – Bačík, ktorý napísal 
svoj pohľad na toto stretnutie (nájdete ho na strane 8) Po tomto ťažkom stretnutí 
sa naši hráči skoncentrovali na ďalšie zápasy a doplatili na to družstvá z Hronseka 
a Hiadla, ktoré si nabalili na cestu domov 8-gólové debakle.

Pred poslednými 2 kolami malo  naše družstvo 6-bodový náskok pred Riečkou 
a pre defi nitívnu istotu postupu potrebovalo  získať ešte 1 bod. Všetci verili, že 
sa to podarí už v záverečnom domácom zápase proti Šalkovej „B“. Toto stretnu-
tie však nebolo až také ľahké a jednoznačné ako sa očakávalo. Napriek územnej 
prevahe naši hráči inkasovali a po 1. polčase prehrávali 0:1. Vplyvom nepriazni-
vého vývoja  stúpal aj psychický tlak a nervozita u našich chlapcov. Prejavilo sa 
to aj u M. Gregora ml., ktorý nepremenil 2 pokutové kopy a privádzal všetkých 
v areáli ihriska k infarktovým stavom. Vykúpenie priniesol až vyrovnávajúci gól 
R. Haviara 10 minút pred koncom a konečná remíza 1:1 znamenala defi nitívne 
potvrdenie postupu do I. triedy. Pred posledným kolom má naše družstvo nedo-
stižný náskok 4 bodov pred Riečkou a na našom postupe už nič nemôže zmeniť 
ani vzájomný zápas s týmto súperom na ich ihrisku.

Dorastenci sa umiestnili na 6. mieste a je veľmi otázne vzhľadom na nedostatoč-
ný počet hráčov v tomto veku, či sa prihlásia do súťaže aj na ročník 2009/2010.

Mladší žiaci ukončili svoje účinkovanie na 4. mieste, ale ako som už viackrát 
zdôraznil, v tejto vekovej kategórii nie sú najdôležitejšie výsledky. Dôležitá je 
hlavne chuť do futbalu a tá našim najmladším chlapcom nechýba a zlepšujú svoje 
umenie každým tréningom, čo je zásluha J. Šutáka a M. Hirku, ktorí sa im venujú 
vo svojom voľnom čase.

Na záver treba vysloviť poďakovanie obci Medzibrod, funkcionárom, sponzo-
rom, všetkým ľuďom, ktorí prispievajú k fungovaniu klubu a v neposlednom rade 
aj fanúšikom, ktorí si v tejto sezóne nachádzali cestu na majstrovské zápasy v 
hojnom počte nielen na domáce ihrisko, ale aj na ihrisko súperov. Niekedy tam 
boli zo strany fanúšikov možno zbytočné emócie (Tajov, Strelníky), na 2. strane 
hráčom sa určite hrá lepšie v búrlivej atmosfére. Verím, že diváci zostanú verní aj 
po postupe do I. triedy, pretože tam budú hráči ešte viac potrebovať ich pomoc.

-ihu- tabuľky nájdete na stránke www.obfzbb.sk

Futbalová jar: postupový sen realitou


